
Askeridretten
og fysisk aktivitet for alle



 Attraktive idrettslag for 
livslang og inkluderende idrett

 Idrett som mer enn bare 
fysisk aktivitet
- Møteplass og 
utviklingsarena
- Arena for samarbeid

 Understøtte 96 idrettslag
 Fellesskap | Glede | Fysisk og 

psykisk mestring

Idretts- og 
aktivitetsglede for alle

 
Leken | Ambisiøs | Ærlig | InkluderendeAktive, trygge og inkluderende lokalsamfunn



Fysisk aktivitet gir en rekke helseeffekter. 
Her er noen andre viktige helseeffekter:

Forbedret kardiovaskulær helse: 
Regelmessig fysisk aktivitet kan bidra til å senke blodtrykket, forbedre kolesterolnivåene, og redusere risikoen for 
hjerte- og karsykdommer.

Bedre blodgjennomstrømning og økt kapasitet til å håndtere fysisk belastning.

Styrket immunsystem:
Fysisk aktivitet kan styrke immunforsvaret, noe som hjelper med å bekjempe infeksjoner og sykdommer mer 
effektivt.

Bedre fordøyelse:
Fysisk aktivitet bidrar til å opprettholde en sunn fordøyelsesprosess, reduserer risikoen for forstoppelse, og kan 
forebygge tilstander som divertikulitt.

Forebygging av osteoporose:
Vektbærende øvelser, som gange og styrketrening, bidrar til å opprettholde benmasse og styrke, noe som er viktig 
for å forebygge osteoporose og redusere risikoen for benbrudd.

Forbedret søvnkvalitet:
Fysisk aktive rapporterer ofte bedre søvnkvalitet, med dypere og mer sammenhengende søvn, noe som er viktig for 
generell helse og velvære.



Bilder: RHA, Frisk Asker, unsplash.com, Røyken sportsdykkerklubb

96
Idrettslag 

100
 Idrettsgrener

36 000 
medlemskap



Bedre metabolsk helse:
Regelmessig fysisk aktivitet kan bidra til bedre blodsukkerkontroll og redusere risikoen for type 2-
diabetes. Hos personer med diabetes kan trening hjelpe til med å håndtere tilstanden.

Økt mental skarphet og kognitiv funksjon:
Fysisk aktivitet har vist seg å forbedre kognitiv funksjon, redusere risikoen for demens, og støtte hjernens 
helse gjennom økt blodtilførsel og produksjon av vekstfaktorer som støtter hjernens funksjon.

Forbedret funksjonsevne i dagliglivet:
Trening kan gjøre det lettere å utføre daglige aktiviteter som å gå i trapper, løfte gjenstander, og ta vare 
på seg selv, noe som kan bidra til større uavhengighet.

Redusert risiko for kroniske sykdommer:
Regelmessig fysisk aktivitet er assosiert med redusert risiko for flere kroniske sykdommer som kreft 
(spesielt bryst- og tykktarmskreft), Alzheimers sykdom og metabolske syndromer.

Bedre psykologisk velvære:
Fysisk aktivitet frigjør endorfiner, kroppens "feel-good" hormoner, som kan forbedre humør, redusere 
stress og gi en følelse av velvære.

Disse helseeffektene viser hvor viktig det er å opprettholde fysisk aktivitet for alle – uavhengig av 
funksjonsnivå -  ikke bare for å forlenge livet, men også for å forbedre livskvaliteten betydelig.



Samfunnsgevinsten av 
en fysisk aktiv befolkning

Redusert belastning på helse- og 
omsorgstjenester

Bedre generell livskvalitet og økt 
trivsel

Økt sosial deltakelse og sterkere 
bånd i lokalsamfunnet

Forlenge arbeidsliv og frivillig arbeid
Økt økonomisk bidrag (arbeid, 

forbruk mm)
Redusert ensomhet og forbedret 

mental helse

Færre ulykker og skader
Positive forbilder og 

generasjonsbrobygging
Økt livskvalitet og 

samfunnsengasjement
Forebygging av kriminalitet og vold 

pga høyt nivå av sosial deltagelse
Mindre trykk på pensjonssystemer



















Brobygger mellom 
personer med  
funksjonsvariasjoner og 
idrettslaget

Para?



Kartlegge behov 
og ønsker Møter familie Informerer 

om idrett
Følger med 
på trening

Følger opp 
familie i 

etterkant

Hva skal til for at barna kan 
begynne med en idrett

Ressurspersoner 
rundt familien

Guidene er trent opp i 
verktøy for å motivere 

barn til å ville prøve

Heie på siden og støtte. 
Familien er med, hilser 

på trener.

Var det vellykket? 
Prøve noe annet?

Hva gjør en aktivitetsguide?



«Aktive Lokalsamfunn er vår 

betegnelse på nærmiljøer der 

idrettslaget har tatt et utvidet 

ansvar for å styrke tilhørigheten, 

fellesskapet og aktivitetsnivået 

blant innbyggerne»

Pluss



Et samarbeid mellom 
idretten og skoler i Asker

Antall skoler med 
intensjonsavtale 

32
Antall idrettslag med 

intensjonsavtale

23



Et samarbeid mellom kommunen og 
idretten for tilhørighet og fysisk aktivitet for 

eldre

Antall kommunale enheter 
med intensjonsavtale med 

idrettslag 

X
Antall idrettslag 

møteplasser og aktivitet 
for eldre

X



Samarbeid for å 
muliggjøre at eldre 
kan bo lengre hjemme
Hvordan fysisk aktivitet kan bidra til å 
redusere behovet for pleie- og 
omsorgstjenester.

Hvofrdan kan idrettslag kan bidra med 
hjemmebaserte aktiviteter eller 
oppfølgingstjenester.

Samarbeid med hjemmetjenester for å 
identifisere eldre som kan dra nytte av slike 
tilbud.



La oss skape et bedre 
samfunn sammen!

 Invitasjon til eldrerådet og kommunen 
om å gå inn i et aktivt samarbeid med 
idrettsrådet og idrettslagene

 Oppfordring til å se på fysisk aktivitet 
som en nøkkelfaktor i eldres helse og 
trivsel

 Samfunnet trenger aktive eldre
 Idrettslagene trenger aktive eldre
 Eldre trenger aktivitet





19. september 2024  

Kommunedirektørens forslag til 
Handlingsprogram 2025-2028
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Status økonomi

Foto: Jan Wanggaard
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Foto: Vibeke Glosli
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En robust og bærekraftig økonomi er avgjørende 

for å kunne opprettholde og videreutvikle 

tjenestetilbudet til innbyggerne

Foto: Vibeke Glosli Foto: Elin Eike Worren
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Nytt inntektssystem fra 2025
• Stortinget har vedtatt nytt inntektssystem for kommunene 

med virkning fra 2025 som innebærer et tap for Asker 

kommune på 256 mill. kroner.  

• Asker kommune står allerede i en omstilling for 

inneværende år, som er basert på kommunestyrets 

behandling og vedtak av Handlingsprogram og budsjett i 

desember 2023



• Prisstigning

• Inflasjon

• Renter

• Energi

• Pensjon

Kostnadssjokket – dyrtid
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Illustrasjon: Hyper
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Nasjonale endringer i formueskatt og nytt inntektssystem 

har redusert Asker kommunes inntekter

2024: 120 mill. kroner

2025: 200 mill. kroner

2026: 150 mill. kroner

2027: ?

Totalt: 470 mill. kroner over 3 år

2025 2026 2027 2028

Netto driftsresultat 0,2 % 1,4% 1,4 % 1,4%

Illustrasjon: Hyper



Økonomiplan 2025-2028

Foto: Jan Wanggaard
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Foto: Vibeke Glosli



Ansatte Ca. 6 500

Brutto driftsinntekter  9,8 mrd.

Omstilling  200 mill. 

Netto driftsresultat 20,4 mill.

Disposisjonsfond 1,1 mrd.

Avkastning energifond 88,6 mill. 

Lånegjeld  9,8 mrd.

Gjeldsgrad 102 %

Budsjettrente 3,98 %

Nøkkeltall for budsjett 2025

8



1. Netto driftsresultat 

2. Lånegjeld 

3. Disposisjonsfond

4. Verdibevarende vedlikehold formålsbygg

• Det skal tilstrebes egenfinansiering av investeringer 
på minimum 50 prosent løpet av perioden 

9

Fire handlingsregler for bærekraftig økonomi – 
foreslås endret !

Fotograf Ronny Boysen

Foto: Vibeke Glosli

Økonomireglement med tilhørende 
handlingsregler skal revideres og vedtas av 
kommunestyret i løpet av høsten 2024.



Kun 2 av 4 handlingsregler oppnås i perioden!

Regjeringen anbefaler et 
netto driftsresultat på 3 %.

År Netto 
driftsresultat

2025 0,2 %

2026 1,4 %

2027 1,4 %

2028 1,4 %



Investeringsnivå  
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Risenga ungdomsskole

Foto: Vibeke Glosli
Foto: Asker kommune



Investeringer – foreslåtte endringer i 2025
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Risenga ungdomsskole

Foreslåtte endringer i HP 2025-2028

• Sykehjem/boliger med heldøgnsomsorg Vettre forskyves 2 år ut i tid. Planlagt ferdig i 

2032.

• Ny urnelund Vardåsen forskyves ut i tid. Fra 2029/2030 til perioden 2032-2034. 

• Kommunedirektøren vil i tilleggsinnstillingen til handlingsprogrammet vurdere 

ytterligere endringer i investeringsbudsjettet. 



Avkastning på energifondet
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Avkastning på energifondet

siden 2014 (pr. 31.7.24):

• Gjennomsnittlig årlig avkastning på 6,5 

%, i alt 984 mill. kroner

• Samlet uttak på 537 mill. kroner siden 

2014. 

Energifondet har hatt en positiv avkastning i 19 av de siste 23 årene.

Samlet avkastning på 1,7 mrd. kroner siden 2000, 70 mill. kroner i året.
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Gebyrer og brukerbetalinger

Forutsetninger lagt til grunn for justering av gebyrer og brukerbetalinger  

• Kommunal deflator 

• Selvkostkalkyle der dette kreves i lov og forskrift 

• Justering fra sentrale myndigheter gjennom statsbudsjettet

• Kommunen har tidligere gjennomgått de viktigste områdene for økte inntekter, som plan- og 

byggesaksgebyrer, svømmehaller og vann og avløp. 

• Kommunedirektøren vil i forbindelse med tilleggsinnstillingen vurdere parkeringsavgiftene. 



Omstilling og effektivisering

Foto: Jan Wanggaard
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Foto: Vibeke Glosli
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• Vi drøfter og informerer om foreløpige forslag

• Det legges opp til medvirkning i det videre arbeidet

• Tiltakene skal utredes nærmere i egne saker / tilleggsinnstillingen

• Endelig vedtak i forbindelse med HP-behandlingen i desember

Foto: Vibeke Glosli 



Omstillingsbehov 2025-2028

17

Omstilling handler om å tilpasse kommunens drift til gjeldende økonomiske rammer 

og tilgjengelige ressurser, enten ved økt produktivitet, utvikling eller endring av 

tjenestetilbudet. 

Foto: Torbjørn Tandberg



Omstilling på 200 mill. kroner i 2025
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• I hovedsak løpende effektivisering og 

tjenesteutvikling.

• 15 utredningsoppdrag – jf. formannskapets 

seminar 20. august.

• Redusert eller endret tjenestetilbud
• Vise handlingsrom – ytterligere tiltak er 

under utredning

Pakke 1

Før endringer i inntektssystemet

100 mill. kroner

Pakke 2

Etter endringer i inntektssystemet

100 mill. kroner

Alle forslag til omstillingstiltak av prinsipiell karakter legges frem i tilleggsinnstillingen, 

som offentliggjøres 25. oktober.



Omstillingstiltak under utredning
• Endringer i skole- og barnehagestruktur

• Endring i utbygging/oppstart av sykehjem i 
Heggedal

• Endre innbyggertorgstrukturen

• Redusere tilskudd til frivillighet, kultur og idrett

• Redusere administrative årsverk

• Formålsbygg og boliger – arealeffektivitet og 
innsparingspotensial

• Kontorarbeidsplasser – arealeffektivitet og 
innsparingspotensial

• Redusere verdibevarende vedlikehold

• Redusere/utsette investeringer der det ikke er 
inngått kontrakt

19

• Salg av kommunal eiendom

• Redusere VA-investeringer og VA-gebyrer 
(for å redusere gebyrutgifter for 
innbyggerne) 

• Realisere verdier i kommersielle selskaper

• Bibliotekstruktur

• Redusere næringsbudsjettet

Kommunedirektøren vil også legge 

frem noen alternative tiltak 

tilsvarende omkring ¼ av det totale 

omstillingsbeløpet. 



Samtidig må vi huske på…
• 92 prosent av Asker kommunes budsjett 

er som før.

• Vi får til mye til tross for flere år med 
krevende omstilling

• Asker ligger på 3. plass i 
kommunebarometeret

• Budsjettet er kompensert for 
befolkningsvekst og prisstigning

20

Foto: Wilhelmine Elisabeth Thuv



Tjenesteområdene

Foto: Jan Wanggaard
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Foto: Vibeke Glosli



Oppvekst 
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Prioriteringer i perioden
• Tjenesteutvikling, omstilling og effektivisering

• Fremtidens aktive medborgere

• Helsefremmende og inkluderende praksis

• Helhetlige og koordinerte tjenester

• Familie og nære nettverk

• Trygge og aktive lokalsamfunn

• Utviklingsorienterte tjenester med relevant 
kompetanse

• Barnehage- og skolekapasitet

• Rekruttering

Foto: Vibeke Glosli



Tiltak – drift og investering
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 Driftsbudsjett 2025 (de største tiltakene i 2025)

• Endring i kontantstøtten (2,8 mill. kr)

• Reduksjon i maksimal foreldrebetaling i barnehage 

helårseffekt  (28,8 mill. kr)

• Barnehage - endring av antall barn (-2,4 mill. kr)

• Grunnskole - endring av antall barn (5,2 mill. kr)

• Økonomiske konsekvenser av ny opplæringslov (1,3 mill. kr)

• Økt refusjon ressurskrevende brukere (-6 mill. kr)

• Redusert rammer barneverntjenesten/BFI -  1. tertial (-4,0 

mill. kr) – redusert antall plasseringer utenfor familien.

• Omstilling og effektivisering (-30,4 mill. kr)



Velferd 
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Prioriteringer i perioden

• Tjenesteutvikling, omstilling og effektivisering

• Bærekraftige helse- og omsorgstjenester for 
fremtiden

• Tjenesteutvikling for å møte demografiske 
endringer

• Inkludering, deltakelse og fritid

• Familie, nettverk og pårørende

• Bolig og tjenester i hjemmet

• Rekruttere og beholde kompetanse

• Velferdsteknologi

• Innovasjon gjennom nettverk og partnerskap

Foto: Vibeke Glosli



Tiltak – drift og investering
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 Driftsbudsjett 2025 (de største tiltakene i 2025)

• Demografijustering – hjemmebaserte tjenester (5,5 mill. kr)

• Demografijustering – psykisk helse og rus (1,8 mill. kr)

• Harmonisering av arbeids- og aktivitetssenter Asker sør (2,4 mill. kr)

• Personer med funksjonsnedsettelser – arbeid og aktivitet (3,0 mill. kr)

• Personer med funksjonsnedsettelser – boliger Nedre Sem (1,3 mill. kr)

• Ny driftsavtale for Risenga bo- og omsorgssenter og Vestre Nes 

omsorgsboliger – 1. tertial (7,8 mill. kr)

• Styrking av BPA – 1.tertial (5,0 mill. kr)

• Styrking av legetjenesten og legevakt – 1. tertial (10,0 mill. kr)

• Omstilling og effektivisering (-36,6 mill. kr)



Samfunnstjenester 
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Prioriteringer i perioden

• Tjenesteutvikling, omstilling og effektivisering

• Klima og sirkulærøkonomi

• Bevare og tilrettelegge natur- og kystområder

• Bærekraftig landbruk

• Sikker vannforsyning og rene vannmiljøer

• Effektive og klimavennlige samferdselsløsninger

• Trygge brann- og redningstjenester

• Hensiktsmessige kommunale bygg og boliger

• Digitalisering for bedre og mer effektive tjenester

Foto: Vibeke Glosli
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Tiltak – drift og investering
 Driftsbudsjett 2025 (de største tiltakene i 2025)

• Driftskonsekvenser av investeringer – FDV-
kostnader (11,3 mill. kr)

• Felleskostnader Velodromen – 1. tertial (5,7 mill. kr)

• Leieavtale ny vaksinasjonsklinikk (1,4 mill. kr)

• Omstilling og effektivisering (-10,8 mill. kr)



Samfunnsutvikling 
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Prioriteringer i perioden

• Tjenesteutvikling, omstilling og effektivisering

• Inkluderende og aldersvennlig tettstedsutvikling

• Klima og natur som viktig premiss for 
samfunnsutviklingen

• Lokale arbeidsplasser og fokus på 
sirkulærøkonomi

• Bærekraftig områdeutvikling

• Samordnede og klimavennlige 
samferdselsløsninger

• Samfunnssikkerhet og beredskap

• Innbyggermedvirkning og digitalisering i 
samfunnsutviklingen

• Effektiv og enhetlig plan- og 
byggesaksbehandling

Fotograf Nils Maudal

Foto: Vibeke Glosli
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Tiltak – drift

Foto: Vibeke Glosli

Fotograf Torbjørn Tandberg 

 Driftsbudsjett 2025 (de største tiltakene i 2025)

• Omstilling og effektivisering (-4,0 mill. kr)



Medborgerskap 
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Prioriteringer i perioden

• Tjenesteutvikling, omstilling og 
effektivisering

• Økt deltagelse for barn og unge

• Helhetlig stedsutvikling

• Møteplasser i nærmiljøet

• Tilgjengelige lokaler

• Alle i aktivitet

• Påvirkningsmuligheter

• Kultur hele livet

• Bærekraftige lokalsamfunn

Foto: Vibeke Glosli



31

Tiltak – drift og investering

 Driftsbudsjett 2025 (de største tiltakene i 2025)

• Demenskor – 1. tertial (0,5 mill. kr)

• Omstilling og effektivisering (-8,2 mill. kr)



Organisasjon, styring og utvikling
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Prioriteringer i perioden

• Tjenesteutvikling, omstilling og effektivisering

• Tilrettelegge for politisk styring

• Videreutvikle og forenkle plan- og 
styringsprosesser

• Digitalisering og smart bruk av teknologi

• Innovasjon

• Samarbeid med eksterne partnere

• Arbeidsgiverpolitikk

• Bærekraftige anskaffelser

• Kommunikasjon

Foto: Torbjørn Tandberg
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Tiltak – drift og investering

 Driftsbudsjett 2024 (de største tiltakene i 2024)

• Driftskonsekvenser av IKT investeringer (7,8 
mill. kr)

• Valg – justering av valgkostnader (4,4 mill. kr)

• Omstilling og effektivisering (-10,0 mill. kr)



Videre fremdriftsplan

Foto: Jan Wanggaard
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Foto: Vibeke Glosli
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Tidspunkt Aktivitet

17.09.24 Kommunedirektørens forslag til HP 2025-2028 legges frem

18.09.24 – 04.10.24 Høringsperiode – kommunedirektørens forslag til HP 2025-2028

19.09.24 (ungdomsråd) / 24.09.24 (utvalg oppvekst) Sak om nedleggelse av skoler – høringssak (høringsfrist 07.11.24)

24.09 – 26.09.24 Utvalgsmøter – presentasjon av HP 2025-2028

22.10 – 23.10.24 Økonomiseminar formannskapet (ekstraordinært)

25.10.24 Tilleggsinnstillingen til HP 2025-2028 offentliggjøres

01.11.24
08.11.24

Frist for partiene å stille skriftlige spørsmål til HP 2025-2028
Frist for kommunedirektøren å besvare spørsmålene. 

05.11.24 Dialogmøte mellom formannskapet og fellesrådene

21.11.24 (ungdomsråd) / 26.11.24 (utvalg 
oppvekst) / 03.12.24 (formannskap) / 19.12.24 
(kommunestyret)

Sak om nedleggelse av skoler - annengangsbehandling

28.11.24 Frist for partienes endringsforslag til HP 2025-2028 (salderte pakker)

29.10 – 31.10.24 (hovedutvalg)
21.11.24 (råd)
03.12.24 (formannskap)

Sak – kommunedirektørens forslag til HP 2025-2028, inkludert gebyrer, 
tilleggsinnstilling og partienes endringer

04.12 – 18.12.24 Høringsperiode – formannskapets innstilling til HP 2025-2028

05.12.24 Frist for partienes verbalforslag

19.12.24 (kommunestyret, ny dato) Kommunestyret vedtar HP 2025-2028



Revidert årshjul legges frem 17. september
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• 3. desember formannskapet –            
innstilling

• Høring/offentlig ettersyn – 14 dager

• 19. desember kommunestyret – 
sluttbehandling
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/18647-36 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 19.09.2024 
 

Godkjenning protokoll 22.08.2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll råd for personer med funksjonsnedsettelse 22.08.24 godkjennes slik 
den foreligger 

 

 

1. Sammendrag og konklusjon  
 
      Protokoll for råd for personer med funksjonsnedsettelse 22.08.24 ligger vedlagt.  
 
 
 

Kay Arne Sørensen 
leder av råd for personer med funksjonsnedsettelse 
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Møteinnkalling  
 

 

Utvalg Dato Sted 
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 19.09.2024 kl. 16:00 Asker rådhus 

 

Merknad 

 
   

Eventuelt forfall må meldes snarest på e-post: 
Politisk.sekretariat@asker.kommune.no 
Vararepresentanter møter etter nærmere beskjed fra møtesekretær 

 

 

Tematime/presentasjon 

 

• Presentasjon av HP 2025  

• Asker idrettsråd om tilbud Idrett og inkludering 
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Sakskart  

Saker til behandling 

20/24 23/18647-36 Godkjenning protokoll 22.08.2024 

21/24 24/02334-23 Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

22/24 24/13246-1 Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Referatsaker 

 

 

Asker, 09.09.2024 

Kay Arne Sørensen 
Leder i råd for personer med funksjonsnedsettelse 
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Møteprotokoll 
 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse 

Dato Tid Sted 
19.09.2024 16:00 – 17:45 Asker rådhus 

 

Møtet ble ledet av Kay Arne Sørensen. 

Til stede:  

Funksjon Navn Møtte for 

Leder  Kay Arne Sørensen  
Nestleder May B Myklebust  
Utvalgsmedlem Franck Tore Larsen  
Utvalgsmedlem Gunnar Johansen  
Utvalgsmedlem Trine Maanum  
Utvalgsmedlem Aase Midkiff  
Varamedlem Mariann Baugerud Eirik Sander Viken 
Utvalgsmedlem Svein Lien  
   
 

Forfall:    

Eirik Sander Viken 
Wenche Steenstrup 

   

 

Kommunedirektørens representant Trine Groven 

Protokollfører Hilde Haugstad     

 

Det var ingen merknader til innkalling og habilitet. 

Møtet ble satt med 8 medlemmer. 
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Saksliste Side 

Saker til behandling 

20/24 23/18647-36 Godkjenning protokoll 22.08.2024 3 

21/24 24/02334-23 Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 4 

22/24 24/13246-1 Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 5 

Referatsaker 
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Saker til behandling 

20/24 Godkjenning protokoll 22.08.2024 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 20/24 

 

Leders forslag til vedtak:  

 

1. Protokoll råd for personer med funksjonsnedsettelse 22.08.24 godkjennes slik 
den foreligger 

 

 

 

Behandling 

Innstilling enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokoll råd for personer med funksjonsnedsettelse 22.08.24 godkjennes slik 
den foreligger 

 

 

 

[Lagre vedtak]  
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21/24 Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 

 

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

 
 

Behandling 

Leder Kay Sørensen og kommunedirektørens representant Trine Groven innledet 
kort til saken. 

May Myklebust fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 

3. Mange skogs- og turveier har bom for å hindre biltrafikk, men disse er ofte også 
til hinder for rullestoler og barnevogner. 

Kommunedirektøren bes derfor gå i dialog med grunneiere av skogs- og 
turveier for å få bommen utformet på en slik måte at den ikke hindrer rullestoler 
og barnevogner i å komme forbi. 

 

Myklebusts forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

3. Mange skogs- og turveier har bom for å hindre biltrafikk, men disse er ofte også 
til hinder for rullestoler og barnevogner. 

Kommunedirektøren bes derfor gå i dialog med grunneiere av skogs- og 
turveier for å få bommen utformet på en slik måte at den ikke hindrer rullestoler 
og barnevogner i å komme forbi. 

 

 

 

[Lagre vedtak]  

 

 

22/24 Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
 

 

Kommunedirektørens forslag til vedtak:  

 

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
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Behandling 

Leder Kay Sørensen og kommunedirektørens representant Trine Groven innledet 
kort til saken. 

May Myklebust fremmet følgende forslag: 

Saken tas til orientering med følgende kommentarer: 

• Markering av Friluftsåret 2025 i Asker skal ha høy fokus på inkludering og 
tilgjengelighet for å hindre utenforskap og ensomhet  

• Kommunen skal legge til rette for et godt samarbeid med frivillige 
organisasjoner for å utvikle gode og trygge friluftstilbud for mennesker med 
spesielle behov  

• Utlånsordningene må også ha tilstrekkelig utvalg av friluftsutstyr tilpasset barn 
og unge med funksjonsnedsettelser 

Myklebusts forslag ble enstemmig vedtatt med følgende endring. 

 

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering med følgende 
kommentarer: 

• Markering av Friluftsåret 2025 i Asker skal ha høy fokus på inkludering og 
tilgjengelighet for å hindre utenforskap og ensomhet  

• Kommunen skal legge til rette for et godt samarbeid med frivillige 
organisasjoner for å utvikle gode og trygge friluftstilbud for mennesker med 
spesielle behov  

• Utlånsordningene må også ha tilstrekkelig utvalg av friluftsutstyr tilpasset barn 
og unge med funksjonsnedsettelser 

 

[Lagre vedtak]  
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Referatsaker 

1. Virksomhetsleder økonomi Inger-Lise Gjesdal presenterte HP 2025-2028. 

2. Styreleder i Asker idrettsråd presenterte Askeridretten og fysiske aktiviteter 
for alle.  

3. Leder Kay Arne Sørensen orienterte om konferansen i Akershus fylkesråd. 
Sørensen, Myklebust og Lien stilte på vegne av rådet. 

4. Leder Kay Arne Sørensen og kommunedirektørens representant Trine 
Groven orienterte om svar fra rådssekretær i fylket Anders Hovin på 
spørsmål fra Aase Midkiff og Svein Lien stilt i rådsmøte 23.05.24 om digitalt 
ledsagerbevis. 

5. Kommunedirektørens representant Trine Groven svarte ut spørsmål fra Eirik 
Sander Viken i rådsmøte 22.08.24 om enklere tilgang til HC-
parkeringsplasser på Holmenskjæret. 

6. Kommunedirektørens representant Trine Groven svarte ut spørsmål fra 
Gunnar Johansen i rådsmøte 22.08.24 om manglede rekkverk i trapp ved 
inngang på Asker rådhus. 

7. Leder Kay Arne Sørensen orienterte om rådets befaring på Røyken 
videregående 16.09.24 med omvisning av prosjektleder Mette Kringen. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
23/18647-36 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandles av Møtedato 
  

           
Råd for personer med funksjonsnedsettelse 19.09.2024 
 

Godkjenning protokoll 22.08.2024 

Leders forslag til vedtak: 
 

1. Protokoll råd for personer med funksjonsnedsettelse 22.08.24 godkjennes slik 
den foreligger 

 

 

1. Sammendrag og konklusjon  
 
      Protokoll for råd for personer med funksjonsnedsettelse 22.08.24 ligger vedlagt.  
 
 
 

Kay Arne Sørensen 
leder av råd for personer med funksjonsnedsettelse 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
23/18647 Hilde Orven Haugstad 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 20/24 

  

Godkjenning protokoll 22.08.2024 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 19.09.2024 
sak 20/24 

Behandling 

Innstilling enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Protokoll råd for personer med funksjonsnedsettelse 22.08.24 godkjennes slik 
den foreligger 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/02334-23 Heidi Kristine Syrdahl 

Rustand 

 
Behandles av Møtedato 
Eldrerådet 19.09.2024 
Ungdomsrådet 19.09.2024 
Råd for personer med funksjonsnedsettelser 19.09.2024 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 
Kommunestyret 15.10.2024 
 

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

 
1. Sammendrag 

Plan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 har som mål å identifisere stier, turveier, 
løyper, sykkelstier, ro- og padleleder, klatrefelt og målpunkt i Asker kommune, samt 
lage en langsiktig og bærekraftig12-års plan for å ivareta og utvikle ferdselsårene, for 
å fremme god helse og livskvalitet for alle, bolyst og reiseliv.   

Planen har til hensikt å bokstavelig talt knytte sammen kommunen fra nord til 
sør, styre ferdselen og tilrettelegge bedre for økt bruk av utfartsområdene, på 
naturens premisser, og i samarbeid med grunneiere og frivilligheten.  

Planen skal bidra til å oppnå mål i «Asker kommuneplan 2023-2030» (s 30), og 
flere temaplaner1; blant annet Temaplan for fysisk aktivitet, Idrett og friluftsliv 
2021-2033, der friluftsliv er en prioritert satsing:   

    

https://www.asker.kommune.no/om-asker-kommune/styring-og-verdier/temaplaner-for-asker-kommune/temaplan-fysisk-aktivitet/


 

  2/4 

 1) Videreutvikle infrastruktur for gjennomgående sti/tur/sykkel- og sti-/løypenett 
som binder boligområder, skoler, friområder og nærmiljøanlegg sammen.  

 2) Stier/løyper skal være tilgjengelig innenfor 500 meter fra der folk bor.   

Asker har som mål å bli kåret til Norges beste friluftskommune innen 
planperioden. Kyststien og Asker sør prioriteres i kommunestyreperioden. 
Planen er en del av en nasjonal og regional satsing på friluftslivets ferdselsårer i 
planlegging. Kartverkets «Nasjonal database for turruter» skal oppdateres.   

Planen inneholder en langsiktig 12-årig strategi for investeringer og vedlikehold 
av turstier, sykkelruter, skiløyper, padleled og målpunkter. Anleggslisten 
koordineres med kommunens handlingsprogram, med oversikt over 
investeringer i idretts- og friluftsanlegg, og fordeling av spillemidler.  

 
2. Bakgrunn for saken 
Det er kommunen som ifølge Friluftsloven har hovedansvaret for, og rett til å 
merke og skilte ferdselsårer i utmark (kan utføres av bestemte aktører etter 
avtale). Asker kommune trenger derfor en langsiktig plan med oversikt over 
dagens status og avtaler, langsiktige resultatmål, konkrete behov for enkelte 
nyetableringer (missing links) og opprusting av friluftsanlegg som gamle stier, 
turveier, løyper og leder.    

Arbeidet er forankret i overordnede Bærekraftsmål i Asker kommuneplan 2020-
2032; som god helse og trivsel, bærekraftige byer og samfunn, og samarbeid 
for å nå målene. Det legges vekt på å utvikle et sosialt, miljømessig og 
økonomisk bærekraftig tilbud.  

Plantypen inngår i gruppen “planer i henhold til statlige plankrav” ved revidering 
av kommunens planstrategi.  Arbeidet har fulgt Miljødirektoratets veileder M-
1292/2019- Plan for friluftslivets ferdselsårer  

 
3. Saksopplysninger 

I Asker kommunes arbeid med idrett og friluftsliv, har friluftslivsanlegg, og andre 
anlegg for egenorganisert aktivitet, fått prioritet.  

Investeringer i friluftslivets ferdselsårer tilrettelegger for egenaktivitet, både for 
bredde og topp. Av forskjellige typer fysisk aktivitet som befolkningen utøver, viser 
friluftslivsaktiviteter størst grad av sosial likhet i deltakelse og er den aktiviteten flest 
bruker tid på, eller kan tenke seg å starte med når en skal i gang med fysisk 
aktivitet.   

For eksempel kan Asker kommune, dersom vi får 1000 inaktive personer i 
aldersgruppen 50-59 år til å begynne å gå 10-15 minutter hver dag, bidra til en mulig 

https://www.miljodirektoratet.no/globalassets/publikasjoner/m1292/m1292.pdf
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gevinst på 7300 «friske selvstendige leveår» (helsetapsjusterte leveår i et livsløp). 
(Helsedir.2024). Dette har stor betydning for kommunens velferdsbudsjett. I tillegg 
kommer den enkeltes positive helsegevinster, forståelse for naturverdier og bolyst. 
Satsing på gode friluftsanlegg er med på å tilrettelegge bedre for frivilligheten og vil 
kunne styrke det naturbaserte reiselivet i kommunen.   

I arbeidet med handlingsplanen har det vært gjennomført flere workshops og møter 
med grunneierrepresentanter, lag og foreninger og naturbasert reiseliv. Planen har 
vært på høring vinter/våren 2024. Orientering om arbeidet er gitt rådene, utvalg for 
Medborgerskap og utvalg for Samfunnstjenester.  

Det skal etableres rutiner for aktivt bruk av kartgrunnlaget til Friluftslivets ferdselsårer 
i annen planlegging og samarbeid på tvers av virksomhetene. Rutiner skal etableres 
for å sikre turveier/stier som er regulert til offentlig friområde.   

Det planlegges samarbeid med grunneierlag og friluftslivsorganisasjoner om 
etablering og drift av anlegg, og informasjon om Allemannsretten, plikter og hensyn 
ved ferdsel.   

 
4. Kommunedirektørens vurdering 

Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 er med på å oppfylle 
nasjonale, regionale og kommunale mål for friluftslivet som et viktig miljø- og 
folkehelsetiltak. Planen konkretiserer kommuneplanens målsetting om å videreutvikle 
infrastruktur for gjennomgående sti/tur/sykkel- og løypenett.   

Selv om mye er bra, er det et behov for å harmonisere friluftstilbudet i ulike deler av 
kommunen og til ulike målgrupper, og å bedre informasjonen om friluftslivstilbud.   

Ved å betrakte, utvikle og drifte friluftslivsanleggene på lik linje med idrettsanlegg, vil 
kommunen skape et mer systematisk, langsiktig, miljø- og økonomisk bærekraftig 
friluftslivstilbud til innbyggerne, i samarbeid med frivilligheten og 
grunneierrepresentanter.   

Kommunens satsing vil kunne nå mange og en stor bredde av innbyggere. 
Muligheten for å oppnå en god folkehelsegevinst er god, selv med moderate 
investeringer og driftskostnader. Det legges samtidig vekt på å skaffe eksterne 
midler der dette er mulig.   

Fremdriften på arbeidet vil avhenge av tilgang på frivillige, lokale forhold på stedet og 
økonomi.  

 

  
 

https://www.helsedirektoratet.no/rapporter/vunne-levear-og-helsetapsjusterte-levear-dalys-ved-fysisk-aktivitet/anvendelse-og-eksempler/anvendelse-av-resultatene-i-rapporten-pa-samfunnsniva
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5. Konklusjon 
Friluftslivets ferdselsårer brukes av en stor del av innbyggerne og besøkende i Asker 
kommune, og er viktige folkehelsetiltak. Det er derfor nødvendig å igangsette en mer 
planmessig, økonomisk og miljømessig bærekraftig tilrettelegging og vedlikehold av 
turveier, stier, skiløyper, padleleder og klatrefelt. Handlingsplan for friluftslivets 
ferdselsårer 2024-2035 er en start på dette arbeidet.  
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 

 
Vedlegg: 

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035  
Kunnskapsgrunnlag Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 
Oppsummering av høringsuttalelser med kommunedirektørens kommentarer til 
Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035  



 

 
 

  1/2 
 

 

Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 24/24 

Behandling 

Rådgiver Heidi Rustand innledet til saken (presentasjon). 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

 

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 19.09.2024 
sak 21/24 

Behandling 

Leder Kay Sørensen og kommunedirektørens representant Trine Groven innledet 
kort til saken. 

May Myklebust fremmet følgende forslag til nytt punkt 3: 

3. Mange skogs- og turveier har bom for å hindre biltrafikk, men disse er ofte også 
til hinder for rullestoler og barnevogner. 

Kommunedirektøren bes derfor gå i dialog med grunneiere av skogs- og 
turveier for å få bommen utformet på en slik måte at den ikke hindrer rullestoler 
og barnevogner i å komme forbi. 

 

Myklebusts forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  
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1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

3. Mange skogs- og turveier har bom for å hindre biltrafikk, men disse er ofte også 
til hinder for rullestoler og barnevogner. 

Kommunedirektøren bes derfor gå i dialog med grunneiere av skogs- og 
turveier for å få bommen utformet på en slik måte at den ikke hindrer rullestoler 
og barnevogner i å komme forbi. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024  
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 29/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak  

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024 67/24 
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 31/24 

Behandling 

Leder Bente Stein Mathisen (H) innledet kort til saken. 

Rådgiver Heidi Rustad var til stede og svarte på spørsmål med direktør Christer Best 
Gulbrandsen.  

Innstillingen i 2 punkter ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/02334 Heidi Kristine Syrdahl Rustand 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Eldrerådet 19.09.2024 24/24 
2 Ungdomsrådet 19.09.2024 29/24 
3 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 21/24 

4 Utvalg for samfunnstjenester 26.09.2024 28/24 
5 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 31/24 
6 Kommunestyret 15.10.2024 67/24 
  

Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 

Utvalg for samfunnstjenester har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 28/24 

Behandling 

Rådgiver Heidi Rustand var til stede for å svare ut spørsmål.  

 

Inger Johanne Aaby (Sp) fremmet følgende tilleggsforslag: 

Nytt vedtakspunkt:   

Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer brukes som grunnlag for idrettslag, friluftslivsorganisasjoner og andre 
frivillige organisasjoners søknader om tiltak gjennom aktivitetspotten som følges opp 
i fremtidige handlingsprogram.    

 

Kåre J. Møllerhagen (H) fremmet følgende tilleggsforslag på vegne av V, H og FrP:  

Der hvor det er interesse og mulighet for å benytte idrettslag eller andre frivillige 
organisasjoner skal disse gis mulighet for å rydde, drifte og vedlikeholde stier, 
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løyper, idrettsanlegg, etc som egner seg for dette og hvor kommunen har budsjettert 
med drift og vedlikehold. 

 

Jakob Wahl (A) fremmet følgende tilleggsforslag:  

Forslag til nytt punkt: 

Kommunen fortsetter å ha dialog med grunneiere om forsøksvis å etablere alternativ 
sti/vei der tidligere etablerte ferdselsårer har gått gjennom gårdstun. 

 

 

Aabys tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 

Wahls tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt.  

Møllerhagens tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt. 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt.  

 

Vedtak  

1. Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035 tas til orientering. 

2. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer, følges opp i fremtidige handlingsprogram og årlig anleggsliste for 
spillemidler.   

3. Handlingsplanen for friluftslivets ferdselsårers anleggsliste, med anslag for 
investeringer brukes som grunnlag for idrettslag, friluftslivsorganisasjoner og 
andre frivillige organisasjoners søknader om tiltak gjennom aktivitetspotten som 
følges opp i fremtidige handlingsprogram.    

4. Der hvor det er interesse og mulighet for å benytte idrettslag eller andre frivillige 
organisasjoner skal disse gis mulighet for å rydde, drifte og vedlikeholde stier, 
løyper, idrettsanlegg, etc som egner seg for dette og hvor kommunen har 
budsjettert med drift og vedlikehold. 
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5. Kommunen fortsetter å ha dialog med grunneiere om forsøksvis å etablere 
alternativ sti/vei der tidligere etablerte ferdselsårer har gått gjennom gårdstun. 
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Saksframlegg 
 

Arkivsak Saksbehandler 
24/13246-1 Ingrid Elisabeth 

Bergande 

 

Behandles av Møtedato 
Ungdomsrådet 19.09.2024 
Eldrerådet  19.09.2024 
Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 
Formannskapet 08.10.2024 
  
 
Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Kommunedirektørens forslag til vedtak: 
 

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
 
 
1. Sammendrag 
I 2025 markeres Friluftslivets år både nasjonalt og lokalt. Det planlegges en 
markering i Asker der lag og foreninger og tjenesteområdene i kommunen 
arrangerer aktiviteter og arrangement lokalt. Kommunen har tatt en 
koordinerende rolle i planleggingen av året. Målgruppen er alle innbyggere i 
Asker, med spesielt fokus på barn og unge, de som har lyst til å være mer 
aktive i naturen og de som ikke kjenner friluftslivet. For å spisse arbeidet lokalt 
er fire fokusområder trukket frem.  
 
Friluftslivets år bidrar positivt inn i folkehelsearbeidet i kommunen. Å drive 
friluftsliv gir helsemessige gevinster både for den psykiske og fysiske helsen og 
kan være en utløsende faktor for å ta miljøvennlige valg. I tillegg er markeringen 
i tråd med «Temaplan for idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv 2021-2033» og 
«Temaplan medborgerskap 2021-2033». 
 
 
2. Bakgrunn for saken 
Friluftslivets år markeres i 2025 og er et nasjonalt markeringsår for å feire alt 
friluftslivet har å by på. Året er forankret i Stortingsmelding om friluftsliv (2016) og 
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arrangeres hvert tiende år med støtte fra Miljø- og kulturdepartementet. Norsk 
Friluftsliv, fellesorganisasjonen for de 19 store frivillige friluftslivsorganisasjonene, er 
prosjekteier og prosjektleder nasjonalt. I tillegg til den nasjonale markeringen, 
markeres året lokalt i kommunene. Vi ønsker å markere året i Asker sammen med 
lag og foreninger og andre relevante aktører. De ulike tjenesteområdene i Asker 
kommune er også sentrale å ha med på markeringen av året. 

Planleggingen av året lokalt har startet. I mai i år ble det arrangert en idémyldring 
med lag og foreninger. Flere av kommunens avdelinger og virksomheter har blitt 
kontaktet og er positive til å bidra i markeringen av året. 
 

3. Saksopplysninger 
Asker kommune har et rikt friluftstilbud, med blant annet flotte skogsområder, 
kystlandskap, skiltede og merkede stier og løyper, samt lag og foreninger som tilbyr 
aktiviteter i friluft. Gjennom Friluftslivets år 2025 ønsker vi å løfte friluftslivet i Asker 
og bidra til at flere kommer seg ut og finner sin friluftsglede. 
 
Nasjonalt er det satt mål og rammer for året. De mest relevante målene for Asker er: 

• Inspirere flere til å finne veien ut i friluftslivet og senke terskelen for å delta 
• Vise friluftsmuligheter i Asker - nærfriluftsliv 
• Løfte frem lokale organisasjoner og lag som tilbyr aktiviteter 
• Dele kunnskap om grunnleggende friluftslivferdigheter, naturvennlig friluftsliv 

og allemannsretten 
 
Målgruppen for året er alle innbyggere, men spesielt:  
 

1. Barn og unge 
2. De som har lyst å være mer aktive i naturen 
3. De som ikke kjenner friluftslivet 

 
Frivilligheten sentral i markeringen 
Aktiviteter og arrangementer vil i stor grad skje gjennom lag og foreninger, samt via 
tjenestene i kommunen, der det er naturlig. Et viktig moment i markeringen er at året 
skal synliggjøre og forsterke aktiviteter som allerede eksisterer. I tillegg vi 
l kommunikasjon og informasjon ut til innbyggere via ulike kanaler være sentralt. 
Friluftslivets år gir kommunen og lag og foreninger muligheten til å danne nye 
samarbeid og kjennskaper på tvers, med synergier utover markeringsåret. 
Kommunen har tatt en koordinerende rolle i planleggingen av året. 
 
Konkrete arrangement og aktiviteter for Friluftslivets år 2025 blir utarbeidet i løpet av 
høsten 2024. Som del av aktivitetene gjennom året foreslås presentasjon av 
månedens arrangement/forening for kommunestyret. Tilsvarende ble gjort under 
Frivillighetens år 2022. 
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Friluftsliv, temaplan, folkehelse og miljø 
Friluftslivets år er med på å svare ut flere av strategiene i «Temaplan for idrett, fysisk 
aktivitet og friluftsliv 2021-2033», spesielt under innsatsområdet «Alle i aktivitet». 
Samt «Temaplan medborgerskap 2021-2033», som vektlegger en deltagende 
innbygger. 
 
Videre er Friluftslivets år en brikke i folkehelsearbeidet i kommunen. Det er godt 
dokumentert at friluftsliv bidrar til god fysisk og psykisk helse og er viktig i det 
helsefremmende arbeidet. Friluftslivsaktivitet bidrar blant annet til god livskvalitet, 
glede, personlig identitet, rekreasjon og økt fysisk aktivitet (Klima og 
Miljødepartementet, Stortingsmelding om friluftsliv, 2016). Friluftsliv er også den 
formen for fysisk aktivitet der sosiale forskjeller gjør seg minst gjeldene (Klima og 
Miljødepartementet, Stortingsmelding om friluftsliv, 2016). De positive helseeffektene 
av å drive friluftsliv viser viktigheten av å inspirere flere til å komme seg ut, både for å 
få naturopplevelser og fysisk aktivitet. I tillegg til helseeffektene skaper den enkelte 
et forhold til naturen gjennom et aktivt friluftsliv, som sett i et miljøperspektiv kan 
bidra til økt vilje til å ta miljøvennlige valg. Å være fysisk aktiv i naturen og nærmiljøet 
er også den aktiviteten hele 61 prosent av nordmenn oppgir at de ønsker å gjøre mer 
av (Klima og Miljødepartementet, Stortingsmelding om friluftsliv, 2016).   
 
Praksis sammenlignbare markeringer 
Til markering av Kulturåret 2020 ble det satt av kr 4 millioner til arrangementer og 
identitetsskaping i ny, sammenslått kommune, samt kr 500 000 ekstra til 
tilskuddsordning for identitetsskapende midler for lag og foreninger (sak 0196/20). Til 
markering av Frivillighetens år 2022 ble det satt av 1,2 millioner til markeringen, hvor 
kr 500 000 var satt av til søkbare tilskudd til aktiviteter (sak 0138/21). Med bakgrunn i 
den økonomiske situasjonen kommunen står i, vil markering av Friluftslivets år 2025 
løses innenfor eksisterende økonomiske rammer. Det gjør handlingsrommet noe mer 
begrenset enn tidligere markeringer. I samarbeid med lag og foreninger skal 
kommunen likevel markere året på en god måte.  
 
 
4. Kommunedirektørens vurdering 
Markeringen av Friluftslivets år 2025 i Asker er i tråd med innsatsområder og 
strategier i vedtatte temaplaner for både idrett, fysisk aktivitet og friluftsliv og 
medborgerskap, samt støtter opp om folkehelsearbeidet i kommunen. Markeringen 
er en flott mulighet til å løfte frem friluftslivstilbudet i Asker og spesielt de lag og 
foreningene som tilbyr aktiviteter lokalt. Året legger til rette for at flere innbyggere 
finner sin friluftsglede og blir aktive brukere av friluftslivet. Samarbeid og møter i 
forbindelse med året kan skape nye koblinger som også kan få effekt utover 2025. 
Dette er positivt for den enkelte og samfunnet som helhet. 
 
Friluftsliv og bærekraftsdimensjonen miljø henger tett sammen og Friluftslivets år 
2025 er en god mulighet til å løfte naturvennlig friluftsliv, inkludert sporløs ferdsel, 

https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
https://www.regjeringen.no/no/dokumenter/meld.-st.-18-20152016/id2479100/
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miljøvennlig transport og gjenbruk av turtøy. Også bærekraftsdimensjonen sosiale 
forhold er sentral i markeringen av året. Markeringen legger opp til å styrke 
deltakelsen i friluftsliv og spesielt blant de som trenger det mest, gjennom både 
frivilligheten, men også tjenestene i kommunen.   
 
 
5. Konklusjon 
Kommunedirektøren konkluderer med at markeringen av Friluftslivets år 2025 lokalt i 
Asker er en satsing kommunen, sammen med frivilligheten og andre relevante 
aktører, bør arbeide videre med og gjennomføre i 2025. Markering av Friluftslivets år 
2025 i Asker løses innenfor eksisterende økonomiske rammer. 
 

Lars Bjerke 
kommunedirektør 

Dokumentet er elektronisk godkjent. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Eldrerådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 25/24 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Bergande innledet til saken (presentasjon).  

Lia fremmet følgende tilleggsforslag:  

Eldrerådet ønsker at det også settes søkelys på eldres behov for å komme ut i 
naturen. 

Kommunedirektørens forslag til innstilling ble enstemmig vedtatt.  

Lias forslag falt, mot en stemme (Lia).  

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Råd for personer med funksjonsnedsettelse har behandlet saken i møte 19.09.2024 
sak 22/24 

Behandling 

Leder Kay Sørensen og kommunedirektørens representant Trine Groven innledet 
kort til saken. 

May Myklebust fremmet følgende forslag: 

Saken tas til orientering med følgende kommentarer: 

• Markering av Friluftsåret 2025 i Asker skal ha høy fokus på inkludering og 
tilgjengelighet for å hindre utenforskap og ensomhet  

• Kommunen skal legge til rette for et godt samarbeid med frivillige 
organisasjoner for å utvikle gode og trygge friluftstilbud for mennesker med 
spesielle behov  

• Utlånsordningene må også ha tilstrekkelig utvalg av friluftsutstyr tilpasset barn 
og unge med funksjonsnedsettelser 

Myklebusts forslag ble enstemmig vedtatt med følgende endring. 
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Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering med følgende 
kommentarer: 

• Markering av Friluftsåret 2025 i Asker skal ha høy fokus på inkludering og 
tilgjengelighet for å hindre utenforskap og ensomhet  

• Kommunen skal legge til rette for et godt samarbeid med frivillige 
organisasjoner for å utvikle gode og trygge friluftstilbud for mennesker med 
spesielle behov  

• Utlånsordningene må også ha tilstrekkelig utvalg av friluftsutstyr tilpasset barn 
og unge med funksjonsnedsettelser 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024  
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Ungdomsrådet har behandlet saken i møte 19.09.2024 sak 30/24 

Behandling 

Rådgiver Hege Oshaug innledet til saken.  

Isak Gregers Eriksen fremmet følgende tilleggsforslag:  

Nytt punkt 2:  

2. Ungdomsrådet ønsker at skolene Folkestad, Hyggen og Solberg er sentrale i 
markeringen av friluftslivets år 2025, da disse skolene har særlig tette bånd til 
naturen og friluftslivet. 

 

Innstillingen ble enstemmig vedtatt. 

Eriksens forslag ble vedtatt mot 1 stemme (Elias B. Figenschou). 

 

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
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2. Ungdomsrådet ønsker at skolene Folkestad, Hyggen og Solberg er sentrale i 
markeringen av friluftslivets år 2025, da disse skolene har særlig tette bånd til 
naturen og friluftslivet. 
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Saksprotokoll 
 

Arivsak Saksbehandler 
24/13246 Ingrid Elisabeth Bergande 

 

Behandlet av Møtedato Saksnr. 
1 Ungdomsrådet 19.09.2024 30/24 
2 Råd for personer med 
funksjonsnedsettelse 

19.09.2024 22/24 

3 Eldrerådet 19.09.2024 25/24 
4 Utvalg for medborgerskap 26.09.2024 32/24 
5 Formannskapet 08.10.2024 144/24 
  

Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker 

Utvalg for medborgerskap har behandlet saken i møte 26.09.2024 sak 32/24 

Behandling 

Rådgiver Ingrid Bergande presenterte og svarte på spørsmål. 

Enstemmig vedtatt. 

Vedtak  

1. Sak om markering av Friluftslivets år 2025 tas til orientering.  
 

 

 


	Råd for personer med funksjonsnedsettelse 19.9.2024 uten vedlegg
	240919 RPF presentasjon Askeridretten og fysiske tilbud for alle
	240919 RPF presentasjon Handlingsprogram 2025-2028 
	Godkjenning protokoll 22.08.2024
	Møteinnkalling Råd for personer med funksjonsnedsettelse 19.09.2024
	Protokoll Råd for personer med funksjonsnedsettelse 19.09.2024
	Behandling av utvalgssak 20/24 Godkjenning protokoll 22.08.2024
	Saksfremlegg
	Saksfremlegg - Behandling av utvalgssak 20/24 | Godkjenning protokoll 22.08.2024

	Saksprotokoll - Råd for personer med funksjonsnedsettelse - 19.9.2024
	Saksprotokoll - Godkjenning protokoll 22.08.2024


	Behandling av utvalgssak 21/24 Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035
	Saksfremlegg
	Saksfremlegg - Behandling av utvalgssak 21/24 | Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035

	Saksprotokoll - Eldrerådet  - 19.9.2024
	Saksprotokoll - Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035

	Saksprotokoll - Råd for personer med funksjonsnedsettelse - 19.9.2024
	Saksprotokoll - Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035

	Saksprotokoll - Ungdomsrådet - 19.9.2024
	Saksprotokoll - Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035

	Saksprotokoll - Utvalg for medborgerskap - 26.9.2024
	Saksprotokoll - Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035

	Saksprotokoll - Utvalg for samfunnstjenester - 26.9.2024
	Saksprotokoll - Handlingsplan for friluftslivets ferdselsårer 2024-2035


	Behandling av utvalgssak 22/24 Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker
	Saksfremlegg
	Saksfremlegg - Behandling av utvalgssak 22/24 | Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker

	Saksprotokoll - Eldrerådet  - 19.9.2024
	Saksprotokoll - Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker

	Saksprotokoll - Råd for personer med funksjonsnedsettelse - 19.9.2024
	Saksprotokoll - Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker

	Saksprotokoll - Ungdomsrådet - 19.9.2024
	Saksprotokoll - Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker

	Saksprotokoll - Utvalg for medborgerskap - 26.9.2024
	Saksprotokoll - Markering av Friluftslivets år 2025 i Asker




